
 

 
Kwiecień 2023                                     po polsku            

Zaufaj życiu! 
______________________________________ 

Ja jestem drogą, prawdą i życiem.  
(J 14,6) 
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Kochani Przyjaciele go4peace, 
 

zaufaj życiu! Zaufaj Twojemu życiu, temu wspaniałemu, wyjątkowemu, drogocennemu 
darowi, który został Tobie dany. Nie Ty wybrałeś go sobie. W pewnym momencie nazwałeś się 
po imieniu, zrozumiałeś, że jesteś wyjątkową osobą i że Twoje życie jest Ci dane, aby zrobić 
z niego coś wielkiego. Być może odkryłeś też, że na Twojej drodze możesz spotkać Boga, który 
powiedział nam, abyśmy byli drogą, prawdą i życiem. A co, jeśli na Twojej drodze jest trudno, 
nie miałeś, jak inni, dobrych warunków startowych i może dużo się popsuło i trudno Ci zaufać 
życiu? 

 
W Afryce ludzie lubią opowiadać historię małej palmy, która rosła z wieloma innymi 

palmami na brzegu morza. Pewnego dnia łajdak włożył jej ciężki kamień w koronę i uciekł. 
Palma próbowała z całych sił strząsnąć ten kamień. Chciała się go pozbyć, żeby mogła 
wyrosnąć prosto w niebo jak inne palmy. Ale nie mogła. Wbijała więc korzenie coraz głębiej 
w ziemię, aby znaleźć lepsze oparcie i nie zapaść się pod ciężarem. Nauczyła się żyć z tym 
ciężarem. Kiedy w jesienne dni nad morzem przetoczyła się potężna burza, wiele palm zostało 
wyrwanych z korzeniami. Ale palma z kamieniem w koronie oparła się burzy. 

 
Ciężarów często nie da się strząsnąć. Walkę z nimi przegrałbyś. Potraktuj takie 

„brzemiona” jako zaproszenie do życia. Powiedz im tak.  Spróbuj je „objąć” i włączyć do swojej 
koncepcji życiowej. Odkryj je jako trampolinę, która pomoże Ci skoczyć wyżej i zagłębić się 
w tajemnicę Twojego życia. 

 
Jąkałem się jako nastolatek. Często było mi wstyd. W pewnym momencie zacząłem 

przeformułowywać początki zdań, abym mógł je odczytać. Dziś czuję, jak bardzo to ćwiczenie 
pozwoliło mi nauczyć się dobrego formułowania. Warto odważyć się być kreatywnym: 
zaufaj życiu! 

 
W imieniu Zespołu go4peace   Meinolf Wacker 

 
 


